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Vážení a  milí spoluobčané, 
Svojetičáci,
dostává se k Vám první číslo 
letošního roku, a  přestože 
n á m v e n k u j iž k v e t o u 
sněženky a  krokusy, chtěla 
bych Vám dodatečně do roku 
2024 popřát hodně zdraví, 
úspěchů a radosti. V obecním 
zpravodaji najdete opět 
informace o  aktuálním dění 
v  n a š í o b c i , p ř e h l e d 
o  n e j b l i ž š í c h a k c í c h 
a  u d á l o s t e c h , dů l ež i t é 
kontakty a  rovněž rady 
a  tipy, které Vám mohou být 

nápomocné. Prvním a  nejdůležitějším bodem je 
samozřejmě společná práce na  rozvoji naší obce. 
V  minulém období jsme společně dosáhli několika 
významných úspěchů , z ískal i j sme dotac i 
na  zkapacitnění mateřské školy, získali jsme dotaci 
na stavbu chodníku podél komunikace Choceradská, 
získali jsme dotaci na výstavbu chodníku k mateřské 

škole a náš projektový záměr na výstavbu chodníku 
II. etapa (náves- hřbitov - K  Tehovci) byl zařazen 
mezi podpořené projektové záměry v  rámci 
programového rámce IROP2 (ITI). Stále ale máme 
před sebou mnoho výzev. Předpokládáme, že 
v  dubnu bude zahájena výstavba chodníku podél 
komunikace Choceradské, že v  červnu bude 
ukončena rekonstrukce komunikace V  Průhonu, 
Louňovická vč. chodníku k MŠ. Další stavbou, která 
byla zahájena, je rekonstrukce zázemí fotbalistů 
a  výstavba nového multifunkčního hřiště. Na  tento 
projekt se mi podařilo pro TJ Sokol Svojetice získat 
dotaci z Národní sportovní agentury. Největší výzva, 
která nás teď čeká, je výstavba nové svazkové školy 
LOŠBATES. Získali jsme dotace, vysoutěžili jsme 
generálního dodavatele stavby a  v pol. března 
zahájíme stavbu. Držme si palce ať vše probíhá podle 
plánu a  v září 2025 uvítáme žáky a  jejich rodiče 
v  nové svazkové škole LOŠBATES. Věřím, že 
společně dokážeme dosáhnout dalších úspěchů 
a udělat z naší obce ještě lepší místo k životu.

Vaše starostka Martina Vedralová

Slovo starostky

Úřední hodiny obecního 
úřadu 

Pokladna, podatelna, Czech point, 
ověřování, přihlašování k trvalému 

pobytu:

Pondělí: 8:00 – 12:00
Středa: 8:00 – 12:00; 16:00 – 18:00

V neodkladných případech, mimo úřední hodiny, 
je možná návštěva obecního úřadu po předchozí 

telefonické domluvě.

Kontakty obecního úřadu 
• Kontaktní adresa: Obecní úřad Svojetice, Na Kopci 

14, 251 62 Svojetice

• Telefon: +420 323 660 600; +420 608 562 773

• E-mail: urad@svojetice.cz; pro elektronická podání: 
podatelna@svojetice.cz

• ID datové schránky: 39aakyt

• Pracovník údržby ČOV: +420 608 782 830

Schůzka se starostkou 
Pro občany, kteří se  potřebují setkat s  paní 

starostkou, je důležité si schůzku dopředu domluvit. 
Paní starostka je na  úřadu každý den, ale kvůli 
aktuálním projektům, jako je výstavba nové 
s v a z k o v é šk o l y L OŠB AT E S , re k o n s t ru k c e 
komunikace V  Průhonu, plánování cyklotrasy 
Ladova Kraje a jn., často absolvuje neodkladné 
schůzky a  kontrolní dny mimo kancelář. Proto je 
doporučeno  domluvit si raději předem konkrétní 
termín schůzky a to telefonicky či emailem.

Kontakt na paní starostku: +420 602 135 349
starosta@svojetice.cz
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Přihlaste se k odběru 
novinek a budete vždy 
informováni o dění v obci! 

V obci se děje mnoho zajímavých a důležitých věcí, 
ale víme, že každý má svůj vytížený život a nemá čas 
pravidelně sledovat webové stránky obce. Jelikož je 
pro nás informovanost občanů v obci velice důležitá, 
přinášíme vám jednoduché a  efektivní řešení, jak 
zůstat informováni o všem, co se děje. Stačí se přihlásit 
k  odběru novinek přímo na  našich webových 
stránkách a žádná důležitá informace vám neunikne!

Jak se přihlásit k Odběru Novinek:

• navštivte naše webové stránky na adrese https://
svojetice.cz/.

• na hlavní stránce najdete okénko s názvem 
"Odběr novinek."

• vyplňte Váš e-mail
• následně Vám přijde potvrzovací e-mail.

A to je vše! Po úspěšné registraci budete 
automaticky zařazeni do odběru novinek. Důležité 
informace, jako jsou akce v obci, svozy odpadů, odečty 
vodoměrů, dopravní uzavírky a další, vám budou 
pravidelně doručovány přímo do vašeho e-mailu.

Nezáleží na tom, jestli zapomenete nebo nemáte čas 
sledovat webové stránky obce. My vám zajistíme, že 
budete vždy v obraze. Přihlaste se k odběru novinek a 
buďte aktivně spojeni s děním v naší  obci!

Jana Chromá

Ze života obce

Další variantou, jak být co nejrychleji informován o dění v obci je pomocí aplikace Svojetice, která je ke stažení 
pod přiloženým QR kódem.
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Shrnutí roku 2023: Společně jsme 
vytvářeli příběh naší obce

Rok 2023  byl pro naši malou obec plný událostí, 
radosti a výzev. Společně jsme prošli mnoha okamžiky, 
které nám umožnily růst jako komunita a posílit pouta 
mezi námi. V zářijovém čísle jsme Vám shrnuli akce 
první poloviny roku 2023 a nyní vám přinášíme shrnutí 
toho, co se v obci událo v jeho druhé polovině.

Halloween 21.10.2023
Loňský halloween byl plný zábavy a kreativity. Děti 

se  v  kostýmech procházely připravenou strašidelnou 
stezkou, kde na  ně opět čekalo mnoho strašidel. 
V  Pivnici na  Skále sdílely veselí prostřednictvím 
vyřezávání dýní a zábavných soutěží. Tato událost opět 
dokázala, jaký vliv má radostné společenské 
shromáždění na naše mladé generace.

Mikuláš 2.12.2023
V  prosinci nás potěšil příjezd Mikuláše, anděla 

a  čerta na nebeském vozíčku taženém poníkem 
Gorouškem. Děti měly možnost setkat se  se svými 
oblíbenými postavami a  za přednesenou básničku si 
převzít sladkou nadílku. Mikulášská akce nám 
připomněla kouzlo vánočního období a  důležitost 
sdílení radosti s našimi blízkými. 

Tímto bychom chtěli poděkovat všem, kteří se na 
dané akci podíleli. Mezi velké pomocníky patří naši 
malí občánci z mateřské školky, kteří nám svou 
výzdobou v parku pomohli k nastolení krásné vánoční 
atmosféry.

Referendum 1.12.2023
Na politickém poli jsme společně rozhodovali 

o  důležitých otázkách během referenda. Tato 
demokratická událost nám umožnila vyjádřit naše 
názory a  ovlivnit směřování naší obce. Bez ohledu 
na  výsledky, důležité je, že jsme jako občané měli 
příležitost společně ovlivnit naše společenství.

Betlémské světlo 16.12.2023
Betlémské světlo zahřálo srdce svojetických občanů i 

letos díky Sboru dobrovolných hasičů z Lensedel. Je to 
pro nás každý rok krásná tradice. Betlémské světlo má 
pro nás zvláštní význam, přináší nám radost a naději. 
Jako každý rok byl příjezd betlémského světla do 
Svojetic nejen krásným zážitkem, ale i příležitostí k 
posílení sounáležitosti a radosti ze společné tradice.

Rok 2023  byl pro naši obec nejen dobou akcí, ale 
také příležitostí pro posílení pout mezi námi. Děkujeme 
všem občanům za  jejich angažovanost a  spolupráci. 
Společně jsme vytvořili nezapomenutelný rok a máme 
se na co těšit v nadcházejícím období.

Nechť rok 2024 přinese ještě více radosti, 
spolupráce a úspěchů do naší milované obce!

Jana Chromá

Ze života obce
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Ze života obce

Úspěšný druhý ročník tříkrálového 
koncertu ve Svojeticích

Dne 6.1.2024 večer se  ve Svojeticích opět odehrál 
tradiční tříkrálový koncert, kterým občané společně 
zakončili vánoční svátky a  přivítali nový rok. Stejně 
jako minulý rok, i  tento večer byl plný krásné hudby 
a uměleckých vystoupení.

Úvodní část koncertu patřila malým umělcům 
z  místní mateřské školky, kteří pod vedením svých 
učitelek předvedli přítomným básničku a  zazpívali 
písně . Je j ich nevinný entuziasmus a  radost 
z  vystupování vykouzlila úsměvy na tvářích všech 
diváků.

Hlavní část večera pak patřila umělcům panu 
Richardu Pachmanovi a  paní Ditě Hořínkové, jejichž 
uchvatné vystoupení a  působivé hlasy zanechaly 
nezapomenutelný dojem na  všech přítomných. Jejich 
hudba se  nesla ulicemi Svojetic, vytvářejíc magickou 
atmosféru, která podtrhla kouzlo tohoto speciálního 
večera.

Tříkrálový koncert se  ve Svojeticích uskutečnil již 
po druhé a zdá se, že se stává tradičním způsobem, jak 
společně ukončit vánoční období a přivítat nový rok. 

Poděkování
Děkujeme všem, kdo se  podíleli na  tomto 

nezapomenutelném večeru, a těšíme se na další ročník 
tříkrálového koncertu ve Svojeticích.

Díky patří Pivnici na Skále za přípravu vynikajícího 
svařáku, poděkování náleží i Svazku obcí Ladův kraj, 
který nám v nepříznivém počasí propůjčil stan a panu 
Štěpařovi za vyhotovení dřevěného přístřešku pro 
vystoupení. Nesmíme opomenout i paní starostku, 
zastupitele a zaměstnance OÚ, kteří se i v den svého 
volna podíleli na všech přípravách.

Jana Chromá

Svojetice se  zapojily do  Tříkrálové sbírky 
s obecním úřadem v čele

Večer tří králů ve Svojeticích nebyl pouze o hudbě 
a zábavě, ale také o dobrotě a solidaritě občanů. Místní 
charitativní událost, Tříkrálová sbírka, probíhala 
během dne i v průběhu večera, a občané měli možnost 
přispět finančním darem na  podporu těch, kteří to 
potřebují. Tato sbírka byla pořádána Farní Charitou 
Mnichovice.

Jsme rádi, že můžeme oznámit, že do  sbírky 
se zapojil i obecní úřad, který přispěl částkou 1601 Kč. 
Tato štědrá částka byla vybrána při nedávné 
mikulášské akci, kdy občané dobrovolně přispívali 
do kasičky výměnou za palačinky a občerstvení.

Celková vybraná čáska za Svojetice činí 15.074,- Kč, 
což je o 5.968,-Kč více, nežli minulý rok.

Ve všech zúčastněných obcích (14) koledníci vybrali 
krásných 265.068,-Kč, o 32 tis. Kč více než loni. 
Věříme, že tato solidární gesta posílí sounáležitost 
ve Svojeticích a přinesou pomoc tam, kde je to nejvíce 
potřeba.

Děkujeme všem občanům za  jejich štědrost a účast 
v této dobročinné akci. 

Jana Chromá

Mgr. Lucie Procházková (ředitelka organizace Farní 
Charita Mnichovice) spolu s paní starostkou



-  -6

Ze života obce

Svojetičtí baráčníci 
Dne 28.  října 2023 se Svojetičtí baráčníci sešli na návsi, 

aby společně uctili památku a položili věnec k pomníku. 
Tato pietní akce, která se  koná každý rok v  den vzniku 
samostatného československého státu, byla výrazem úcty 
k významnému okamžiku v naší historii.

V  chladném podzimním dni se  baráčníci shromáždili 
kolem pomníku, kde byl výrazem respektu a  vděčnosti 
vzdán hold všem, kteří položili své životy za  svobodu 
a  nezávislost naší vlasti. Svojetičtí baráčníci nesli věnec, 
který symbolizoval vděk a  vážnost k  obětem a  hrdinům 

minulosti.

Dalš í událost í , 
k t e r o u n a š i 
baráčníci připravili pro obec, byla nedávná Masopustní karnevalová 
merenda a zabijačkové vepřové hody, které se konaly dne 24. února 2024 v 
Pivnici Na Skále. Tato událost nejenže přilákala mnoho občanů z naší obce, 
ale také přinesla spoustu radosti a zábavy pro všechny zúčastněné.
Jedním z hlavních taháků této události byly úžasné masky, které si naši 
občané připravili. Od tradičních karnevalových masek po kreativní a 
originální nápady. Každý účastník přišel oblečen do vlastního unikátního 
kostýmu. Atmosféra byla naplněna veselím a radostí, a to díky úsilí všech, 
kteří se na přípravě podíleli.
Rádi bychom touto cestou vyjádřili poděkování všem, kteří se zapojili při 
organizaci této události. Díky nim jsme mohli zažít nezapomenutelný večer 
plný radosti a veselí.

Jana Chromá

Lesík Na Blatech 
Z důvodu nestability lesního porostu a poškozování okolních nemovitostí v okolí obecního lesíka a po 

konzultaci s odborným lesním hospodářem a naší Komisí životního prostředí, plánujeme kompletní revitalizaci 
tohoto lesíka.  Zahájili jsme jednání 
s příslušnými orgány o povolení ke 
kácení stávajících stromů, které se 
skládají z nestabilních smrků a 
borovic. Jako náhradní opatření 
plánujeme rozsáhlou výsadbu 
n o v ý c h s t r o mů s m í š e n é h o 
charakteru a rádi bychom z tohoto 
koutka obce vytvořili krásné zelené 
zakoutí – kultivovaný lesopark.  
Budeme velice rádi, když se do 
nové výsadby  zapojí místní občané 
(tak jako se zapojili do sázení 
stromů na stezce) a vysadí si svůj 
strom. Celý projekt je v plenkách a 
rádi uvítáme vaše náměty.

Martina Vedralová, starostka
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 "Hlas obce: Účast v referendu ukázala sílu 
našeho společenství"

Dne 1.  prosince 2023 jsme měli možnost vyjádřit 
se  k otázce, která ovlivní naši obec, prostřednictvím 
místního referenda - ,,Chcete kruhový objezd v 
křižovatce ulic Choceradská a K Tehovci?". I  když 
se nám nepodařilo dosáhnout stanoveného kvóra 35% 
účasti pro závaznost výsledků, je důležité ocenit účast 
všech těch, kteří se  aktivně zapojili a  projevili zájem 
o směr naší komunity.

Každý z nás má právo na svůj vlastní názor a tento 
proces referenda toto právo zdůraznil. Důležité je si 
uvědomit, že neexistuje správný nebo špatný názor. Je 
skvělé vidět, že naše společenství je plné různorodých 
hlasů a  že každý z nás má právo a možnost vyjádřit 
své názory.

I když výsledek není nyní právně závazný, každý 
hlas představuje krok k  lepšímu pochopení potřeb 
a přání naší obce. Vaše účast je důkazem toho, že nám 
všem záleží na tom, jak se náš domov rozvíjí.

Je důležité ocenit váš zájem o  naši obec a  vaši 
ochotu se  zapojit do  procesů, které ovlivňují naše 
každodenní životy. To ukazuje, že jsme komunitou, 
která si cení dialogu a  respektu vůči názorům 
druhých.

Zůstaňme spojeni, pokračujme v  otevřeném 
a  respektujícím dialogu a  hledejme společné cesty 
k  posílení naší obce. Vaše angažovanost je klíčem 
k  tomu, abychom mohli společně dosáhnout toho 
nejlepšího pro nás všechny.

Děkuje Vám všem za vaši účast.

Výsledky referenda:

Celkový počet oprávněných voličů 929
Celkový počet hlasujících 303
Celkový počet platných hlasů 300
Celkový počet hlasů pro ANO 67
Celkový počet hlasů pro NE 233
% hlasujících 32,62%

Jana Chromá

Ze života obce

Otevřený Dialog: Sdílejte 
Své Názory a Přání pro 
Naši Obec 

Vážení spoluobčané,
referendum v roce 2023 přineslo do naší obce živou 

debatu a  různorodé názory, což je v  demokratickém 
prostředí naprosto v  pořádku. Jak jsme však 
zaznamenali, některé diskuse provázela nevlídná 
nálada a dokonce i projevy agrese, což nás překvapilo. 
Chceme zdůraznit, že každý názor má svou váhu 
a důležitost, a  je podstatné, abychom mohli společně 
utvářet budoucnost naší krásné obce.

Některé názory vyjádřené v davu zdůrazňovaly, že 
v naší obci existují důležitější věci, které je potřeba 
zařídit nebo vybudovat.

Zajímají nás všechny Vaše názory, připomínky 
a přání, a proto vás srdečně vyzýváme k otevřenému 
dialogu. Věříme, že společným nasloucháním 
a  respektováním odlišných stanovisek můžeme najít 
cesty k řešení, která budou prospěšná pro nás všechny.

Chápeme, že někteří z vás mohou mít obavy nebo 
připomínky, které nechtějí sdílet na veřejnosti. Avšak, 
vedení obce nemá možnost pochopit vaše potřeby 
a  přání, pokud budou vyřčena pouze v  ústranní. 
Chceme být pro vás dostupní, abychom mohli 
naslouchat a jednat podle vašich potřeb.

Přijďte na  veřejné zasedání, domluvte si schůzku 
se  zastupiteli, nebo nám dejte vědět, pokud máte 
zájem o  setkání, kde si můžeme o  všem pohovořit. 
Chceme být otevření všem variantám a  vyslechnout 
vaše myšlenky přímo od  vás. Sdílení vašich potřeb 
a  názorů přímo s  námi je pro nás cennější než 
prostřednictvím sociálních sítí, kde často bývají 
zveřejňovány nepravdivé informace.

Máte-li konkrétní otázky nebo náměty, rádi bychom 
vám věnovali čas na individuální schůzky se 
zastupiteli. Máme otevřené dveře pro všechny 
varianty komunikace, a proto pokud máte zájem o 
setkání, dejte nám vědět.

Děkujeme vám za  vaši aktivní účast na  utváření 
budoucnosti naší obce. Těšíme se  na setkání s  vámi 
a  společně pracovat na  zachování a  zdokonalení 
našeho krásného domova.

Jana Chromá

Kavárnička se starostkou 
V minulém roce měli občané Svojetic 11.5.2023 

možnost dozvědět se více informací ohledně projektů, 
které obec realizuje nebo jsou připraveny na 
neformálním setkání se starostkou, které se konalo v 
Pivnici Na Skále. Představen byl např. celý projekt 
chodníku podél Choceradské, který je nyní asi 

nejaktuálnějším tématem. Ačkoli se na něj dotazuje 
mnoho občanů, účast nebyla nijak veliká, což je škoda.

Pokud budete mít o podobné setkání zájem, 
neváhejte se obrátit na OÚ. Rádi pro Vás opět 
uspořádáme společné setkání na téma, které Vás bude 
nejvíce zajímat.

Jana Chromá
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Krátce ze zasedání 
N í ž e V á m p ř i n á š í m e z k r á c e ný s o u h r n 

projednávaných bodů na proběhlých veřejných 
zasedáních zastupitelstva obce (ZO) č. 6,7,8,9/2023. 
Plné verze zápisů/výpisů z veřejných zasedání 
naleznete na webových stránkách obce:

https://svojetice.cz/obecni-urad/zapisy-ze-
zasedani/ .

• ZO schválilo Veřejnoprávní smlouvu s Městem 
Říčany o poskytnutí dotace na úhradu výdajů za 
žáky ve 4. základní škole Nerudova Říčany, v 
celkové výši 24.000,- Kč, ve školním roce  2022/2023.

• ZO schválilo žádost obce Vyžlovka o neinvestiční 
finanční příspěvek ve výši 4.000,- Kč.

• ZO schválilo předsedu Kulturní a sportovní 
komise paní Zdeňku Vejmelkovou.

• ZO schválilo Darovací smlouvu s firmou 
Ekodetail s.r.o. o bezplatném převodu pozemku 
parc. č. 206/121, k. ú. Svojetice.

• ZO schválilo neinvestiční příspěvek pro MŠ 
Svojetice na rok 2023 ve výši 500.000,- Kč z důvodu 
mimořádných výdajů souvisejících se zkapacitněním 
školy o 20 dětí. Poskytnutý příspěvek bude použit 
na nákup vybavení.

• ZO schválilo cenovou nabídku na manažerské 
řízení projektu „Zvýšení bezpečnosti chodců v ulici 
Choceradská I. etapa“, který je podpořen z IROP  ve 
výši 128.000,- Kč bez DPH.

• ZO schválilo cenovou nabídku na manažerské 
řízení projektu „Zvýšení bezpečnosti dopravy II. 
etapa v ulici V Průhonu, Louňovická“ vč. chodníku“, 
spol. LKA s.r.o. ve výši 125.000,- Kč bez DPH 
(chodník 95.000,- Kč bez DPH, komunikace 30.000,- 
Kč bez DPH) v případě získání dotace z IROP a 
MMR. Zastupitelstvo obce schválilo cenovou 
nabídku, v případě nezískání dotace z MMR na 
komunikaci, na administraci pouze chodníku ve výši 
95.000,- Kč bez DPH.

• ZO schválilo cenovou nabídku na organizaci 
zadávacího řízení na výběr zhotovitele stavby 
„Zvýšení bezpečnosti chodců v ulici Choceradská I. 
etapa“ pana Ing. Josefa Bárty, ve výši 55.000 Kč.

• ZO souhlasí s platbou za pro jektovou 
dokumentací (inženýrská činnost spojená se 
získáním pravomocné změny ÚR a inženýrská 
činnost spojená se získáním pravomocného 
stavebního povolení) nové svazkové základní školy 
LOŠBATES s plněním ve výši 556.240,- Kč bez DPH.

• ZO Svojetice schválilo Dodatek č. 2 ke smlouvě o 
dílo „Rekonstrukce místní komunikace V Průhonu, 
Louňovická“ mezi objednatelem Obec Svojetice a 
zhotovitelem SWIETELSKY stavební, s.r.o. z důvodu 
čerpání dotace od dvou různých poskytovatelů 
dojde rozdělení rozpočtu prací na 2 samostatné části.

• ZO Svojetice schválilo Příkazní smlouvu na 
organizaci a vedení zadávacího řízení na stavební 
práce s názvem: „Zvýšení bezpečnosti chodců v ulici 
Choceradská I. etapa“ s panem Ing. Josefem Bártou,  
ve výši 55.000 Kč.

• ZO vyhlásilo místní referendum o otázce ,,Chcete 
kruhový objezd v křižovatce ulic Choceradská a K 
Tehovci ?“. Termín 1.12.2023.

• ZO schválilo uzavření Veřejnoprávní smlouvy o 
poskytnutí dotace TJ Sokol Svojetice ev. č. 2/2023 ve 
výši 55.000,- Kč.

• ZO schválilo podání žádosti o dotaci z programu 
NSA, na akci s názvem: „Rekonstrukce budovy 
zázemí fotbalu TJ Sokol Svojetice a výstavba 
multifunkčního hřiště“. Žadatelem je TJ Sokol 
Svojetice. Za předpokladu získání dotace, přispěje 
Obec Svojetice, spolku TJ Sokol Svojetice ze svého 
rozpočtu částkou nejméně ve výši 30% z celkové 
výše nákladů na realizaci akce s názvem: 
„Rekonstrukce budovy zázemí fotbalu TJ Sokol 
Svojetice a výstavba multifunkčního hřiště“.

• ZO schválilo nákup nových autobusových 
přístřešků na náves v obou směrech.

•  ZO schválilo navýšení kapacity Mateřské školy 
Svojetice, okres Praha – východ a souhlasí s 
navýšením kapacity o 20 nových dětí.

• ZO schválilo umístění košů na psí exkrementy 
dle mapy, kterou předložila komise pořádková, 
životního prostředí, dopravy a odpadového 
hospodářství.

Jana Chromá

Novinky - ověřování podpisů 
Od 1. ledna 2024 dochází ke změně výše poplatku za legalizaci — ověření podpisu, a to na 50,- Kč. Původní výše 

poplatku byla 30,- Kč. Poplatek za  vidimaci (ověření listiny) zůstává stejný, a  to ve  výši 30,- Kč za 1  stranu. 
K  navýšení sazby poplatku došlo v  důsledku změny zákona č. 634/2004 Sb. o  správních poplatcích, ve  znění 
pozdějších předpisů.

Další změnou je, že podle § 18 odst.1 zákona o ověřování se k prokázání totožnosti při legalizaci již nemůže 
předkládat řidičský průkaz.

Nová aplikace "USNESENÍ" - při zasedáních je nově používána aplikace USNESENÍ sloužící k zefektivnění 
přípravy a vyhotovéní zápisu ze zasedání a jejíž součástí je i zvukový záznam. 
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PROSBA K OBČANŮM – 
OŘEZÁNÍ VĚTVÍ 
ZASAHUJÍCÍCH DO 
OBECNÍCH KOMUNIKACÍ, 
PARKOVÁNÍ VOZIDEL 

Vzhledem k sněhové kalamitě, která nás tuto zimu 
postihla, došlo vlivem těžkého sněhu k  velkému 
z a t íž e n í v ě t v í s t r o mů a  j e j i c h v y c hý l e n í 
do  komunikací, což komplikuje údržbu místních 
komunikací.

Průjezd mechanismů, které ji zajišťují, je na mnoha 
místech ztížen nejen vozidly, která v  těchto 
komunikacích nebo bezprostředním okolí parkují, ale 
rovněž, jak bylo výše zmíněno, větvemi stromů a keřů, 
rostoucích v  jejich blízkosti. Tyto zasahují do  profilu 
komunikace, znemožňují výhled řidičům a  zejména 
pak poškozují mechanismy provádějící zimní údržbu 
a  svoz odpadu v  obci. Z  hlediska bezpečnosti Vás 
žádáme o odstranění větví stromů a keřů zasahujících 
ze  soukromých pozemků do  místních a  účelových 
komunikací a  chodníků, případně zastiňujících 
dopravní značení nebo pouliční veřejné osvětlení naší 
obce a  bránících bezpečnému a  plynulému průjezdu 
vozidel a pohybu chodců. O  odstranění Vás žádáme 

ve  smyslu §  1016 zákona č. 89/2012., nového 
občanského zákoníku, v platném znění a § 7 zákona č. 
114/1992 Sb., o  ochraně přírody a  krajiny v platném 
znění.

V  případě, že nebude na  výzvu reagováno, bude 
ořez v  potřebném a  nezbytně nutném rozsahu 
proveden pracovníky údržby obce Svojetice. Ořezy 
budou provedeny pouze ze strany místní komunikace, 
bez vstupu na  soukromé pozemky, dle zásad 
bezpečnosti a průjezdnosti komunikací.

Děkujeme.
Jana Chromá

Přezkoumání hospodaření obce 
Svojetice za rok 2023 

Ve dnech 31.10.2023 a 23.1.2024 proběhlo 
přezkoumání hospodaření obce Svojetice za rok 2023 
Krajským úřadem Středočeského kraje.

Mezi přezkoumané písemnosti náležely např:

- rozpočet obce Svojetice
- rozpočtová opatření
- závěrečný účet
- faktury
- bankovní výpisy
- pokladní doklady
- smlouvy
- zápisy z jednání zastupitelstva
- nakládání a hospodaření s majetkem ve 

vlastnictví územního celku
- účetnictví vedené územním celkem

Závěr kontrolní zprávy uvádí, že při 
přezkoumání hospodaření obce Svojetice 
nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky:-)

Jana Chromá
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Informace o poplatcích 
pro rok 2024 - svoz 
odpadů, psi 

• Výše poplatků je stejná, jako minulý rok.
• Uhrazení poplatku je možné převodem na  účet 

se  správným variabilním symbolem, nebo 
v hotovosti/kartou na podatelně OÚ.

• V případě, že nebude správně uveden variabilní 
symbol k platbě, bude platba vrácena!

• Platby nelze slučovat, za každý poplatek je nutné 
poslat částku zvlášť.

• Poplatky je nutné uhradit do 31.3.2024.
• Stará známka na popelnici je platná do 31.3.2024.
Od 1.4.2024 je nutné mít na  popelnici vylepenou 

novou známku pro rok 2024 (jinak nebude odpad 
vyvezen).

P O Z O R ! ! ! N O V Ě N E B U D O U Z N Á M K Y 
NA  POPELNICE DODÁVÁNY DO  DOMOVNÍCH 
SCHRÁNEK – JE NUTNÉ SI JE VYZVEDNOUT 
NA OBECNÍM ÚŘADU. 

(Platby jsou účetním obce zpracovávány 1 x týdně, 
známku bude možné při platbě převodem vyzvednout 
za  týden po  zadání platby, nebo po  předložení 
dokladu o provedené platbě).

Poplatky a Odpadové hospodářství

TVORBA VARIABILNÍHO SYMBOLU

Nebezpečný odpad

Svoz nebezpečných odpadů probíhá dvakrát 
ročně. V roce 2024 to bude v sobotu 4.5. a 21.9.

Místo zastávky – u rybníka v 9:50 hod.
Nakládka 30 min.

Druhy nebezpečných odpadů a ostatních 
zařízení, které se budou odebírat od občanů:

Olověné akumulátory, lednice, televizory, 
zářivky, staré léky, suché články, monočlánky, 

olejové filtry, oleje, odmašťovací přípravky, 
lepidla, kyseliny, nádoby od barev, 

rozpouštědla, vývojky a ustalovače případně 
jiné.

Nebude se odebírat železný šrot, znečištěné 
stavební materiály a pneumatiky.
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Svoz odpadů 
Vážení občané,
i  v tomto čísle svojetického fóra opět najdete 

důležité informace týkající se  svozu odpadů v  naší 
obci. Chceme, abyste byli vždy dobře informováni 
o  klíčových termínech a  postupech, které se  týkají 
správy odpadů. Zde jsou základní informace pro Vás:

Vývoz směsného odpadu od jednotlivých 
nemovitostí stále probíhá ve čtrnáctidenních či 
měsíčních intervalech.

Vývoz tříděného odpadu - plast, papír, sklo 
probíhá jednou za 28 dní. Přesné termíny Vám 
dokládáme v termínovníku.

Bioodpad začne být od  nemovitostí svážen od 
29.3.2024 a posledním termínem svozu je v tomto roce 
22.11.2024. Občané mohou i nadále bezplatně využívat 
odvoz bioodpadu do  kontejneru v  prostorách ČOV 
a do Kompostárny ve Struhařově. 

Bioodpad odkládaný na Kompostárně Struhařov  je 
zdarma:

• pro občany s  trvalým pobytem ve Svojeticích (je 
nutné se prokázat platným OP)

• pro majitele nemovitostí ve Svojeticích, kteří zde 
nemají trvalý pobyt (prokáží se kartičkou, která jim 
bude vydána na OÚ)

Termíny otevření:
ČOV:
Od 1.5. do 31.8.:
NE -8:00 – 10:00 hod, PO – 18:00 – 20:00 hod
Od 1.9.:
NE – 8:00 – 10:00 hod, PO – 17:00 – 19:00 hod
Od 1.11. po telefonické domluvě (Stanislav Tichý – 608 
782 830)
Struhařov:
Po-Pá 7:00 - 12:00 12:30 - 16:30
So zavřeno do 2.3.

Prázdné tonery a drobný elektroodpad je možné 
vyhodit do speciálních nádob, které se nacházejí v 
chodbě na obecním úřadě.

Vedle obecního úřadu se také nacházejí popelnice, kam 
mohou občané odkládat použité kuchyňské oleje 
a plechovky.

Chtěli bychom poděkovat všem za  aktivní úsilí 
a  spolupráci v  oblasti třídění odpadu. Vaše 
angažovanost a  odpovědný přístup k  nakládání 
s odpady mají pozitivní vliv na  životní prostředí naší 
obce.

Jana Chromá

Velkoobjemový kontejner 
Každý rok maj í občané možnost využ í t 

velkoobjemové kontejnery, které jsou v pravidelných 
intervalech přistavovány na určená stanoviště v obci. 
Vzhledem k obrovskému vytížení přistavovaného 
kontejneru je pro tento rok navýšen jejich počet.

Provoz velkoobjemového kontejneru v roce 2024 : 
vždy od 9:00 do 10:00 hod. Pokud dojde k naplnění 
kapacity konte jneru, je konte jner odvezen. 

Směrodatným časem pro zastižení kontejneru je tedy 
9:00 hod.

Co tam patří: odpad z domácnosti, 
který vzhledem ke svým rozměrům nebo 
hmotnosti nelze odkládat do běžných 
kontejnerů či popelnic např. nábytek, 
koberce, sanitární keramika, objemné 
obaly.

Co tam nepatří: bioodpad, nebezpečný odpad, 
stavební materiál.

Provoz velkoobjemového kontejneru 2024

Sobota od 9:00 do 10:00 hod

Jezírko 
(roh K Jezírku/ 

Na Obci)

Náves  
(U rybníka)

Vyhlídka 
(Choceradská - 

vodojem)

Ke Klokočné 
(Na Skále 

 u Hájovny)

Rozcestí 
 El-Paso 

(roh Na Obci/ 
K Hájence)

6.4. 13.4. 20.4. 27.4. 4.5.

11.5. 18.5. 25.5. 1.6. 8.6.

15.6. 22.6. 29.6. 6.7. 13.7.

20.7. 27.7. 3.8. 10.8. 17.8.

24.8. 31.8. 7.9. 14.9. 21.9.

28.9. 5.10. 12.10. 19.10. 26.10.
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Náklady a financování obecního systému odpadového 
hospodářství a vyprodukované množství jednotlivých 
složek odpadu v roce 2023 za obec Svojetice 

Vážení občané,

v přiložené tabulce naleznete přehled 
jednotlivých nákladů a příjmů obce v oblasti 
odpadového hospodářství . Dále vám 
poskytujeme tabulku, ve které se můžete 
dočíst, kolik jednotlivých složek odpadu naše 
obec vyprodukovala. Z tabulky je zřejmé, že 
oproti loňskému roku stoupá procento 
vytříděného plastového odpadu a papíru, což 
je dobrá zpráva.

Jsme hrdí na vaši aktivní účast při třídění 
odpadů a na to, že vám není 

lhostejné životní prostředí, 
ve kterém žijeme.

Jana Chromá
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Nová třída v naší 
mateřské škole 

S radostí oznamujeme, že dne 2. 
ledna 2024 se naše mateřská škola 
rozrostla o novou třídu s názvem 
VÁŽKY. Tato nová třída vznikla 
díky dotaci od Ministerstva financí, která byla 
poskytnuta s cílem zkapacitnění naší mateřské školy a 
poskytnutí lepších podmínek pro naše nejmenší 
občany.

Díky této dotaci byla přestavěna společenská 
místnost, která se nyní stala moderní třídou pro naše 
malé školáčky. Tato investice umožnila navýšení 
kapacity mateřské školy o dalších 20 dětí, což 
představuje významný krok k posílení našeho 
vzdělávacího systému a péče o nejmladší generaci.

Dne 2. ledna 2024 proběhlo slavnostní otevření 
třídy a setkání paní starostky s žáčky nově vzniklé 
třídy VÁŽKY. Byl to pro ně vzrušující den plný nových 
zážitků a kamarádů.

Přejeme všem novým žáčkům, aby zde prožívali 
nejkrásnější chvíle plné radosti, smíchu a nových 
objevů. Ať se těší do nové třídy každý den s úsměvem 
na tváři.
Poděkování

Začneme poděkováním paní starostce, která se stala 
nezbytným pilířem celého projektu. Její obrovské úsilí 
a  odhodlání při vyhledávání dotačních programů, 
zpracování rozpočtu a  pečlivém sledování každého 
kroku rekonstrukce byly neocenitelné. 

Poděkování patří i  paní ředitelce mateřské školy, 
která měla klíčovou roli při směřování školy 
k  modernizaci. Její vize a  schopnost mobilizovat 
zaměstnance školky byly klíčovými faktory pro 
dosažení úspěchu. Její oddanost vytvoření prostoru, 
který plně vyhovuje potřebám dětí, je obdivuhodná.

Nesmíme opomenout ani  skvě lý kolektiv 
zaměstnanců školky. Jejich úsilí při analýze potřeb 
vybavení a  pomůcek pro novou třídu zajistilo, že 
prostor je nejen funkční, ale také inspirující pro naše 
malé žáky.

Na závěr patří vděk i  firmě Šmíd, která se  ujala 
rekonstrukce a přestavby. Jejich profesionální přístup, 
kvalita práce a  dodržování termínů byly klíčové pro 
úspěch celého projektu. 

Celý projekt je vzorem úspěšné spolupráce. 
Děkujeme všem zúčastněným za  jejich neuvěřitelný 
příspěvek k  lepší budoucnosti našich nejmladších 
občanů.

V souvislosti s nově vzniklou třídou a přijetím 
nových žáčků byla rozhodnutím KÚSK navýšena 
kapacita ve školském rejstříku od 1.1.2024 na 81 dětí. 
Od 1.3.2024 nabývá platnosti nové rozhodnutí, které 
povoluje nejvyšší počet dětí na 83.

Jana Chromá

Financování:
• Vlas tní zdr o je : 

1.472.022,- Kč
• V ý š e z í s k a n é 

dotace: 3.885.101,- Kč (Ministerstvo financí)

Obec dále poskytla MŠ příspěvek ve výši 500 tis. Kč na 
nákup vybavení do nově vzniklé třídy.

Školství
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Nové oplocení MŠ 
Kromě nové třídy, jak bylo zmíněno výše, se naše 

mateřská školka může chlubit i zcela novým, krásným 
a bezpečným oplocením přední strany školního areálu.

Rozsah prací – výkopové práce pro základ plotu, 
betonáž nové podezdívky nad úroveň zádlažby 
chodníku, armování železobetonové pohledové 
podezdívky, dodávka a montáž plotových dílců, nové 
dvoukřídlé brány a branky, dílec pro montáž telefonu 
a  schránky, příprava elektro rozvodů pro branku, 
přemístění vodoměrné šachty, zemní práce a  terénní 
úpravy.

O stavbu nového oplocení se postarala firma Šmíd. 
Opět můžeme jen chválit a ocenit profesionální přístup 
jak v dodržení časového harmonogramu tak v 
technickém provedení.

Co myslíte? Povedlo se, že:-)

Cena díla bez DPH: 542.560,- Kč

Jana Chromá
Martina Vedralová, starostka

Školství

Stav před výstavbou nového oplocení

Máme 
připraven 
krásný 
projekt na 
kompletní 
revitalizaci 
zahrady MŠ a 
hledáme 
vhodný 
dotační titul, 
který by nám 
pomohl 
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Školství

Základní škola LOŠBATES 
se začne stavět v půlce 
března 

Dobrovolný svazek obcí LOŠBATES, který 
v  Louňovicích připravuje výstavbu nové svazkové 
základní školy pro 540 žáků, dokončil výběrové řízení 
na  dodavatele stavby. Z  jedenácti účastníků zvítězila 
společnost PKS Stavby, a.s., která má zkušenosti 
se  stavbami škol například v  Psárech či Jesenici – 
Zdiměřicích. Vysoutěžená cena stavby činí 537 milionů 
Kč bez DPH, a  je tak výrazně nižší než původní 
předpokládaná hodnota veřejné zakázky. Stavba školy 
bude hrazena z  dotací od  ministerstva školství, 
Státního fondu životního prostředí, Středočeského 
kraje a z vlastních zdrojů svazku.

„Stavba bude zahájena v polovině března letošního roku 
a  bude trvat 17 měsíců. Škola tak své brány otevře 1.  září 
2025. Pro nás je tento termín nepřekročitelný, protože 
kapacita školy ve  Stříbrné Skalici, kam nyní naše děti 
dojíždějí, bude po  tomto datu naplněna. Začátek stavebních 
prací je pro nás vymodleným milníkem, na  škole kvůli 
náročné administrativě totiž pracujeme už sedmým rokem,“ 
řekl starosta Louňovic a  předseda dobrovolného 
svazku obcí LOŠBATES Josef Řehák. 

Výstavba bude zahrnovat samotnou budovu školy, 
navazující tělocvičny s  dalším sportovním zázemím, 
dopravní napojení areálu, nezbytnou související část 
veřejné infrastruktury a přístupové komunikace. 

Budovu navrhl vítěz mezinárodní architektonické 
soutěže ateliér Pelletier de Fontenay z  kanadského 
Montrealu, a  to v  autorské spolupráci s  českou 
společností SOA architekti. Kapacita základní školy 
bude činit dvakrát devět tříd, tedy 540 žáků. Součástí 
areálu bude i  základní umělecká škola a  prostorná 
tělocvična. 
Škola je koncipována jako otevřený „klášter“, jehož 

členitá multifunkční „ambitová chodba“ propojuje čtyři 
programově odlišné části školy do  jednoho objemu 
a rozšiřuje výukové prostory formou unikátní výukové 
krajiny. Blízký les do  budovy pronikne v  podobě 
velkého vnitřního dvora, který organicky doplní 
chráněný prostor školy. Dvůr bude zároveň fungovat 
jako zelený nárazník a nástroj klimatické kontroly pro 
celou budovu, která bude fungovat v  pasivním 
energetickém standardu.

V  souvislosti se  zahájením stavby a  plánovaným 
otevřením školy v  září 2025  se  již v  letošních jarních 
měsících budou moci začít předběžně hlásit učitelé, 
kteří by měli zájem pracovat ve zbrusu nové a moderní 
vzdělávací instituci vystavěné na zelené louce.

Další informace o projektu nové školy viz webové 
stránky Dobrovolného svazku obcí LOŠBATES: 
https://www.losbates.cz/.

Zdroj: https://www.archiweb.cz/n/domaci/stavba-
svazkove-skoly-v-lounovicich-u-prahy-zacne-v-
polovine-brezna
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Probíhající projekty

Rekonstrukce 
komunikace V Průhonu, 
Louňovická 

Vážení občané,
přinášíme Vám aktuální informace o průběhu prací 

na rekonstrukci komunikace V Průhonu. Dne 14. srpna 
2023  byla zahájena výstavba chodníku směřujícího 
k  mateřské školce, který by měl přispět k  větší 
bezpečnosti našich nejmenších občanů. Nyní probíhají 
práce u mateřské školy a  současně se  buduje nový 
chodník od návsi k fotbalovému hřišti.

Zatím vše probíhá podle plánu. Máme v  úmyslu 
vytvořit nejen esteticky příjemné prostředí, ale také 
bezpečnou cestu pro naše nejmenší, kteří dojíždějí/
dochází do mateřské školky.

S  ohledem na  rekonstrukci vyvstávají určitá 
omezení v dopravě pro občany bydlící v  této lokalitě. 
Snažíme se  minimalizovat vzniklé nepříjemnosti 
a prosíme Vás o  trpělivost a shovívavost v době, kdy 
může docházet k omezení pohybu vozidel či chodců.

Věříme, že po dokončení prací nám všem přinese 
tato rekonstrukce výrazné vylepšení a poskytne nám 
bezpečnější a  příjemnější prostředí. Děkujeme Vám 
za pochopení a spolupráci.

Technické řešení rekonstrukce:
Technické řešení rekonstrukce komunikace 

V  průhonu, Louňovická spočívá v  odstranění 
konstrukce stávajícího jízdního pásu a  podložních 
vrstev na  zemní pláň, pokládky trubních vedení 
dešťové kanalizace a  jejich stavebních částí (šachty, 
UV), umístění obrubníků a  krajníků, pokládka 
konstrukčních vrstev komunikace. Finálně bude 
položena vrstva jízdního pásu – asfalt, dlažba na návsi.

Zklidnění dopravy v  této lokalitě je řešeno třemi 
zvýšenými zpomalovacími prahy formou křižovatky – 
křižovatka Choceradská x  V Průhonu x  náves, 
křižovatka v Průhonu x Louňovická x Za Hřištěm a u 
mateřské školy.

Součástí projektu je výstavba nového chodníku 
k MŠ, kde se řešila přeložka 
piliře NN v  majetku ČEZ 
Distr ibuce a  přeložka 
elektroměrového pilíře MŠ 
do  nové polohy, jelikož 
pilíře bránily výstavbě 
nového chodníku. V  rámci 
v ý s t a v b y c h o d n í k u 
a  komunikace bohužel 
muselo dojít ke  kácení 
původních vzros t lých 
stromů. Jsme si vědomi 
důležitosti stromů pro 

životní prostředí a  jako náhradní opatření jsme 
provedli výsadbu nových stromů, která bude 
postupně doplněna o další okrasné keře a dřeviny. 
Chceme tímto způsobem kompenzovat ztrátu a přispět 
k obnově zeleně našeho prostředí.

Financování
P ro j e k t o vý m a n aže re m s p o l . L K A s . r. o . 

ve  spolupráci s  paní starostkou vypracoval žádost 
o  dotaci na  výstavbu chodníku k  mateřské škole 
a rekonstrukci komunikace V Průhonu, Louňovická.

Na výstavbu chodníku k  mateřské škole, název 
projektu „Zvýšení bezpečnosti dopravy v  ulicích 
V Průhonu a Louňovická“ se podařilo získat dotaci 
z  programu IROP, rozvoj městské mobility a  to 
ve  výši 4.409.005,-Kč. Poskytovatel dotace je 
Ministerstvo pro místní rozvoj ČR.

Na rekonstrukci komunikace V  Průhonu, 
L o uňo v i c k á s e  n e p o d a ř i l o z í s k a t d o t a c i 
z  Ministerstva pro místní rozvoj, projekt byl sice 
zařazen jako náhradní projekt na 394. místě v pořadí, 
ale vzhledem k úspornému režimu státního rozpočtu 
nepředpokládáme výrazné navýšení prostředků MMR, 
které by náhradní projekty v  tomto rozsahu pokrylo, 
a  proto se  obec rozhodla financovat rekonstrukci 
komunikace z rozpočtu obce.

Martina Vedralová, starostka
Jana Chromá

Financování - cena vč. DPH

Chodník V Průhonu 4 691 295,01 Kč

Získaná dotace na chodník V Průhonu 4 409 005,77 Kč

Rekonstrukce komunikace V Průhonu 12 831 751,73 Kč
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Probíhající projekty

Chodník podél 
Choceradské 

Rádi bychom vás informovali o aktuálním vývoji 
ohledně dlouho očekávaného projektu- c h o d n í k u 
podél komunikace Choceradská. Jsme si vědomi 
Vašeho zájmu o tento důležitý krok ke zlepšení 
infrastruktury a proto Vám přinášíme aktuální 
t e r m í n y týk a j í c í s e výb ě r u d o d a v a t e l e a 
předpokládané datum zahájení stavby.

Kdy začneme s výstavbou? Z přiložené tabulky 
můžete vyčíst, že v současné době probíhá výběrové 
řízení na dodavatele stavby. Soutěž byla zahájena 
uveřejněním Výzvy na profilu zadavatele obce 
Svojetice dne 5. 2. 2024.

https://tenderarena.cz/dodavatel/seznam-profilu-
zadavatelu/detail/Z0004058/zakazka/681386

Předpokládané zahájení prací - duben 2024 až po 
podpisu smlouvy o dílo.

Martina Vedralová, starostka

Autobusová zastávka na návsi 
Proč není v provozu? 
Na  návsi se  nám potkávají dva projekty a  to stavba 

„Zvýšení bezpečnosti dopravy v  ulicích V  Průhonu 
a  Louňovická“ a  stavba „Zvýšení bezpečnosti chodců 
v ulici Choceradská I. etapa - c h o d n í k p o d é l 
Choceradské“. V centru obce má vzniknout nová 
autobusová zastávka s novým přechodem pro chodce se 
světelným signalizačním zařízením. Stavba nové 
autobusové zastávky je součástí projektu „Zvýšení 
bezpečnosti dopravy v ulicích V Průhonu a Louňovická“, 
ale výstavba semaforu je součástí projektu „Zvýšení 
bezpečnosti chodců v  ulici Choceradská I. etapa“ a  je 
uznatelným nákladem přiznané dotace na chodník. Pokud 
bychom vystavěli semafor v  rámci probíhající stavby „Rekonstrukce komunikace V  Průhonu“, musela by obec 
hradit náklady ze svého rozpočtu a krátila by se jí dotace na chodník podél Choceradské. Semafor může vybudovat 
až vybraný zhotovitel díla na  stavbu „Zvýšení bezpečnosti chodců v  ulici Choceradská I. etapa“. Proto je 
v současné době zastávka z důvodu nedokončených prací stále mimo provoz.

Autobusová zastávka u parku 
Současně s výstavbou nové autobusové zastávky na návsi, dojde i k rekonstrukci autobusové zastávky u parku. 

Zastávka bude více vsazena do  prostoru parku a  bude osazena novým autobusovým přístřeškem shodným 
s přístřeškem na návsi.

Martina Vedralová, starostka

Zveřejnění výzvy k podání nabídek 5. 2.

Prohlídka místa plnění VZ není

Vysvětlení ZD do: 6. 3.

Elektronické nabídky do: 15.3. do 11:00

Otevírání el. nabídek: 15.3. do 11:15

Hodnocení nabídek: mezi 18.-22.3.

Rozhodnutí o výběru v ZO: 27.3.

Zveřejnění oznámení o výběru: 29.3.

Odvolací lhůta: 15.4.

Kontrola CRR-2 fáze 20.4.

Podpis smlouvy 24.4.

Investiční úvěrový rámec Svojetice 
Obec Svojetice uzavřela Smlouvu o  úvěru s  Komerční bankou, a.s., ve  výši 25  mil. Kč na  profinancování 

investičních akcí Obce Svojetice. Úroková sazba bude pohyblivá a bude odpovídat součtu 3M PRIBOR a pevné 
odchylky ve výši 0,16 % p. a. z  jistiny Úvěru. Sjednaná pevná odchylka je neměnná po celou dobu trvání Úvěru 
za předpokladu, že Obec dodržuje podmínky této Smlouvy.

Martina Vedralová, starostka
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Citya 
Občané Svojetice mají stále možnost využívat přepravní službu, 

rodinnou MHD Citya. Citya jezdí v Tehově, Světicích, Tehovci, Babicích, 
Svojeticích, Březí a Říčanech.

Občané mohou v této službě využívat pohodlný minivan, kterým se  
dopraví např. do Světic, odkud mohou pokračovat dál vlakem, nebo do 
centra Říčan, kde nemusí řešit placené parkování. 

Pohodlným minivanem můžete poslat i děti do/ze školy, ZUŠ, nebo na 
odpolední kroužky či letní příměstské tábory nebo na koupaliště. 
Profesionální a milý řidič se postará o naprostou bezpečnost. Citya odveze i 
maminky s kočárky, kterým zrovna ujel autobus, anebo byl již obsazený 
jiným kočárkem.

Tato služba je dále vhodná pro osoby, které se např. ze zdravotních 
důvodů nejsou schopny sami dopravit na autobusovou zastávku, jelikož je 
od jejich bydliště vzdálená. Dopravní služba je může např. zavést na nákup, 
k lékaři a následně i zpět.

K využívání přepravní služby Citya je potřeba nainstalování aplikace do 
Vašich chytrých telefonů, což můžete udělat prostřednictvím přiložených 
QR kódů.

Dle dodaných přehledů jízd za  jednotlivé měsíce je zřejmé, že služba je občany využívána. Průměrný měsíční 
počet jízd od srpna loňského roku činí 27.

Jana Chromá

Aktuality

TJ Sokol Svojetice - 
povedlo se neočekávané  

Projekt našich fotbalistů „Rekonstrukce kabin 
a  výstavba multifunkčního hřiště“ byl navržen 
Národní sportovní agenturou k  financování. Paní 
starostka Martina Vedralová vypracovala a  podala 
žádost o  dotaci do  Národní sportovní agentury 
a povedlo se. 

Projekt řeší rekonstrukci zázemí fotbalistů 
a výstavbu nového multifunkčního hřiště. 

Cílem projektu bylo vytvořit moderní víceúčelové 
sportoviště pro širokou veřejnost, které bude sloužit 
k  pohybovým aktivitám sportovců, organizované 
veřejnosti (SK, TJ, spolky/kluby – tréninky, zápasy, 
turnaje, soustředění) i  neorganizované sportovní veřejnosti (volnočasové pohybové aktivity, komunitní aktivity, 
amatérské a  individuální sportování). Cílem je zatraktivnit sport pro místní obyvatelstvo tak, aby měli lidé zájem 
se mu ve svém volném čase více věnovat. 

Na základě ukončené výzvy na Podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce, která byla uveřejněna na profilu 
zadavatele -TJ Sokol Svojetice, https://tenderarena.cz/dodavatel/seznam-profilu-zadavatelu/detail/Z0005650/
zakazka/647181 uzavřel TJ Sokol Svojetice smlouvu o dílo s firmou: SPORTOVNÍ PODLAHY ZLÍN, s.r.o, IČO: 
25560191. Celková cena díla 10  713  757,- Kč vč. DPH. Stavba bude dále spolufinancována Středočeským krajem 
a Obcí Svojetice. Od Středočeského kraje se podařilo získat dotaci ve výši 600 000,- Kč. Požadovaná výše dotace 
z NSA odpovídající maximálně 70% způsobilých výdajů bude ve výši cca 7,5 mil. Kč. 

V současné době byly zahájeny stavební práce na rekonstrukci kabin. Z bezpečnostních důvodů bylo uzavřeno 
dětské hřiště nacházející se v tomto areálu. Rodičům a dětem se omlouváme za komplikace.

Martina Vedralová, starostka
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Příspěvky od zastupitelů

Jak obec zajišťuje zimní 
údržbu komunikací 

V poslední dekádě prosince 2023 byla obec stejně 
jako celá Česká republika a  celá Evropa zasažena 
přívalem sněhu.

Občané, kteří nemají k  dispozici dostatečné 
informace, upozorňovali na  to, že někde není 
proveden včasný anebo dostatečný úklid komunikací.

Tento příspěvek členů pořádkové komise proto 
informuje občany a vlastníky nemovitostí kdo, kde, 
jak, kdy a za jakých podmínek zajišťuje zimní úklid 
sněhu.

1) Kdo: Zimní úklid sněhu z obecních komunikací 
je obcí smluvně objednán u  firmy, která není 
ze Svojetic, ale ze Srbína.

2 ) K d e : Z i m n í ú k l i d s něh u s e  p ro v á d í 
na komunikacích, které jsou ve vlastnictví obce.

3) Jak: Z  uzavřené smlouvy o  zimní údržbě 
komunikací vyplývá, že zhotovitel disponuje 
příslušnou potřebnou technikou, která umožní jak 
pluhování, shrnutí sněhu, tak provedení posypu.

4) Kdy: Časem plnění závazku zimního úklidu je 
podle schváleného dodatku ze  dne 13.12.2023 
ke  smlouvě ze  dne 29.11.2022  termín od 1.11.  do 
31.3.  na  základě pokynů objednatele, kterým je obec 
Svojetice, zastoupená starostkou obce, pověřenými 
osobami, kterými jsou členové pořádkové komise a to 
dle smlouvy do 6  hodin od  telefonického nebo 
osobního pokynu zástupce objednatele, případně dle 

počasí, kdy je zřejmé, že je třeba provést úklid sněhu, 
je zhotovitel povinen reagovat sám.

5) Podmínky, za  jakých je proveden úklid sněhu: 
Ulice, komunikace musí být průjezdná.

V jakém případě není splněna průjezdnost ulice: 
na  ulici, komunikaci jsou zaparkovaná vozidla 
případně jsou umístěné jiné překážky, které brání 
průjezdnosti. Překážkami mohou být i  popadané 
stromy, sněhem ohnuté větve a křoví bránící průjezdu.

Rozměry komunikací, jejich šířky, nejsou na většině 
komunikací zvýrazněny zahrazovacími sloupky nebo 
patníky a  občané a  majitelé přilehlých nemovitostí 
často vymezují šířku ulice křovinami, stromy 
i  různými kameny, které jsou sněhem skryté a  jsou 
příčinou poškození odklízecí techniky zhotovitele.

Podle informace zhotovitele není z  toho důvodu 
shrnován sníh po celé šířce komunikace.

Závěr:
Aby bylo možné obecní komunikace v  zimě 

udržovat a  strojními mechanizmy odklízet sníh je 
nutné, aby na  ulicích nebyla zaparkovaná vozidla 
a do uličního koridoru nezasahovaly jiné překážky, 
bránící průjezdu úklidových mechanizmů.

Pokud není obecní komunikace uklizena, je 
potřeba, aby takový stav občané nahlásili na obecní 
úřad nebo pověřeným osobám, aby mohla být 
zajištěna náprava.

Hana Bajerová, člen Komise veřejného pořádku, dopravy, 
životního prostředí a odpadového hospodářství

Jak na poškozené stromy 
po sněhové kalamitě 

V  důsledku vysoké sněhové pokrývky došlo 
v mnoha případech k poškození stromů nejen v lesích 
a  podél silnic, ale také na  dalších soukromých 
pozemcích a zahradách.

Komise pro životní prostředí proto doporučuje 
vlastníkům nemovitostí a  pozemků, aby si prověřili 
stav vegetace na svých pozemcích.

V  případě vážného poškození stromů a  nebo 
možného poškození majetku či ohrožení života 
a zdraví z důvodu možného pádu nestabilních stromů 
komise doporučuje majitelům nemovitostí a pozemků, 
aby si včas podali na  obecní úřad žádost o povolení 
kácení dřevin, aby komise mohla včas přiložit své 
vyjádření.

V případě, že je nutné poškozený nebo nebezpečný 
strom pokácet, je nejvhodnější doba k  takové činnosti 
v období tzv. vegetačního klidu, to je od 1.listopadu do 
3 1 . b ř e z n a v  o b d o b í p ř i r o z e n é h o ú t l u m u 
fyziologických a ekologických funkcí dřevin.

Žádost o povolení ke kácení dřevin obdrží zájemci 
na obecním úřadu.
Žádost o  povolení ke  kácení dřevin není potřeba 

v  případě nutnosti kácení ovocných stromů 
na zahradě.

Hana Bajerová, člen Komise veřejného pořádku, dopravy, 
životního prostředí a odpadového hospodářství

Foto: Jana Chromá
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Příspěvky od zastupitelů

Zpráva za komisi veřejného pořádku, dopravy, životního 
prostředí a odpadového hospodářství obce Svojetice 

Komise pro životní prostředí, veřejného pořádku, dopravy, odpadového hospodářství 
obce Svojetice se od svého zvolení 24. října 2022, věnovala řadě závažných otázek týkajících 
se stavu infrastruktury, ochrany přírody a životního prostředí.

1. Stav komunikací a stavební činnosti
V květnu roku 2023 komise informovala starostku obce a všechny zastupitele o aktuálním stavu 24 ulic. Z této 

zprávy vyplývalo, že nejhorší stav komunikace je v ulici V Průhonu – ulice vedoucí k mateřské školce – a  tento 
katastrofální stav přetrvává od  července 2022, kdy došlo ke  zkapacitnění části kanalizačního řadu a  stavebník 
neuvedl komunikaci do původního stavu. Komise toto hodnotí jako naprosté selhání stavební komise. Za další 
obecní komunikace, jejichž povrch lze považovat za nebezpečný, komise vyhodnotila ulice: Švestková, Do Údolí, 
Na Blatech, K Jezírku, část komunikace Na Obci, Spojovací a U Parku. Z minulého volebního období byla zvolena 
oprava některých obecních komunikací tzv. tryskovou metodou, konkrétně se dle sdělení obecního úřadu jednalo 
o ulice K Hájence, Mukařovská, Struhařovská, Srbínská, Podemlejnská, Na Výsluní, U Topolu, Na Obci – K Jezírku 
(část od křižovatky k Jezírku), Spojovací, Na Moklině, část ulice Lomená, Příčná a V Zátiší a křižovatky K Hájence 
x Ke Střelnici, K Hájence x K Ohradám, K Hájence x Na Blatech a K Hájence x Do Údolí, přičemž oprava probíhala 
i na pozemcích, které nejsou ve vlastnictví obce Svojetice. Starostka uvedla, že na opravy se vztahuje záruka v délce 
dvou let, přičemž společnost na svých webových stránkách uvádí informaci, že záruky v délce dvou let poskytuje 
v případě, že objednavatel zvolí variantu s použitím nepraného kamene. Na variantu s použitím praného kamene 
poskytuje záruku v délce tří let a  garantuje o 50% lepší přilnavost k  vozovce a  spojitost s  emulzí a  tím i delší 
životnost. Komise několikrát upozorňovala na nekvalitně provedenou opravu komunikací a upozornila na  to, že 
trysková metoda musí být použita na pevný podklad a na novém povrchu se nesmí držet voda. 

Komise doporučila uplatnit reklamaci u všech ulic, u kterých došlo k opravě tryskovou metodou. 
Vzhledem k  častým stížnostem na stav ulic U Parku, Švestková, Do Údolí, Na Blatech, K  Jezírku a Spojovací 

pozastavení další stavební činnosti v  těchto lokalitách, případně novou výstavbu podmínit vybudováním 
odpovídající přístupové komunikace. Stavební komise vydává souhlasná stanoviska, přestože si je dobře vědoma, 
že stav komunikací je katastrofální a kapacitně nedostačující. Jeden z příkladů, který komise uvádí je souhlasné 
stanovisko pro stavbu „BN - Svojetice, U Parku – kNN-č.parc.132/9“, vedené pod číslem jednacím 0101/2023/OU/
DDo. Stavební komise ve  svém stanovisku uvádí, že „V případě nezpevněné příjezdové komunikace, stavebník 
zajistí zpevnění této komunikace tak, aby byla nebyla poškozována a  byla eliminována prašnost způsobená 
výstavbou v dotčené lokalitě“. Komise nerozumí této formulaci, ve které je uvedeno „byla nebyla poškozována“. 
Stavební komisi je dobře znám stav komunikace a  je zřejmé, že vydané stanovisko nemůže zajistit odpovídající 
kvalitu života obyvatel v dané lokalitě. Jediným řešením je podmínění další výstavby v této lokalitě vybudováním 
komunikace v odpovídající šíři a kvalitě. V tomto případě je na místě vybudování asfaltového povrchu. 

Zastupitelstvo obce Svojetice schválilo přes nesouhlas komise převzetí nedokončené komunikace „V Průhonu“ 
parc. č. 211/7 do majetku obce Svojetice. Komise upozorňovala na to, že stav komunikace je neuspokojivý a bude 
v  dohledné budoucnosti vyžadovat větší finanční investici. Zároveň tento postup zastupitelstva je v  rozporu 
se zásadami obce Svojetice, že do svého vlastnictví bude přebírat jen ty komunikace, které budou zcela dokončeny 
(finální povrch, veřejné osvětlení, rozhlas). Obdobně pozemek 206/32, který je v  soukromém držení, nesplňuje 
podmínky zásad obce na  převzetí obcí jako stavebně dokončené komunikace, a  přesto jej starostka navrhovala 
převzít do majetku obce. Komise upozornila, že postup zastupitelstva není v souladu s péčí řádného hospodáře. 

Dne 6.  ledna 2023 došlo v  ulici Na  Skále k  úplnému propadnutí kanálu. Tato závada byla komisí hlášena 
na Krajskou správu a údržbu silnic středočeského kraje a zároveň starostce i místostarostovi obce Svojetice. Komise 
dále upozornila starostku i místostarostu, že dle vyjádření Krajské správy a údržby silnic musí opravu zajistit obec 
Svojetice, protože propustek není v majetku Středočeského kraje. Komise se dotazovala na stav opravy 5.  června 
2023 nového místostarosty pana Kárníka, který dne 12.  června 2023 komisi sdělil následující „zjistíme v  jaké fázi 
se oprava propadlého kanálu nachází“. Od  té doby komise neobdržela žádnou informaci ohledně stavu opravy. 
Komise dne 3. února 2023 doporučila označení nebezpečného místa dopravní značkou např. směrovací deskou Z4. 
Dopravní značka byla umístěna, ale vzhledem k tomu, že je to již skoro rok od nahlášené závady, dopravní značení 
se propadá hlouběji do kanálu.

Za komisi veřejného pořádku, dopravy, životního prostředí a odpadového hospodářství obce Svojetice
Jakub Honc (předseda komise), Hana Bajerová, Jarmila Černá

Z důvodu obsáhlosti byla ve zpravodaji uvedena pouze část zprávy. Na webových stránkách obce naleznete 
její celou verzi.

Celé 
znění zprávy 

naleznete na webových 
stránkách obce Svojetice: 

https://svojetice.cz/
svojeticke-forum/
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Termín Název akce

9.3. Dětský maškarní karneval

6.4. Čistý Ladův kraj

13.4. Poklepání na základní kámen LOŠBATES

30.4. Rej Čarodějnic

16.5. Vítání občánků

7.-8.6. Volby do Evropského parlamentu

září Slavnostní ukončení projektů 

26.10. Halloween

27.10. Posvícenská

7.12. Mikuláš

Plánované kulturní akce a důležité termíny
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